



Association of Justice Counsel Association des Juristes de Justice

1545 av. Carling Ave., #406, Ottawa, ON Canada K1Z 8P9

TEL: 613-798-9900/866-218-3310

FAX: 613-564-0606

www.ajc-ajj.com

admin@ajc-ajj.com

Press Clippings for the period of September 30 – October 6, 2011
Revue de presse pour la période du 30 septembre au 6 octobre 2011

English Media

October 6

CFIB applauds N.B.'s public pension review

The Canadian Federation of Independent Business (CFIB) says governments across Canada should follow New Brunswick's lead and begin reviewing their public sector pensions.

"We've been shining a light on the massive cost of public sector pensions for years knowing full well they're unsustainable," says Catherine Swift, CFIB president. "New Brunswick's bold step to dig deep into the issue is what we need to see happening across the country."

<http://www.benefitscanada.com/pensions/governance-law/cfib-applauds-n-b-s-public-pension-review-21400>

October 4

Plan to break court logjam misguided, chief judge says

The B.C. government's plan to bring back retired judges to break a legal logjam in provincial court won't address the problem, the court's chief judge said.

"The backlog of cases which has been accumulating due to the judicial vacancies is now so great that the temporary use of retired judges will not resolve the problem," B.C. Provincial Court Chief Judge Thomas Crabtree said in a statement.

A convicted cocaine dealer, a man accused of assaulting a police officer and dozens of others have walked free from B.C.'s provincial courts over trial delays.

<http://www.theglobeandmail.com/news/national/british-columbia/bc-politics/plan-to-break-court-logjam-misguided-chief-judge-says/article2191299/print/>

October 3

Prosecutors vote 99.4% in favour of new contract

Crown prosecutors voted 99.4 per cent in favour of a new collective agreement with the Quebec government, calling an end to a bitter dispute that saw the province's 450 public attorneys boycott the government's new anti-corruption unit and take to the streets in what might have been their last strike ever.

<http://www.montrealgazette.com/news/Prosecutors+vote+favour+contract/5491974/story.html>
!

October 2

Opinion: Beleaguered Canadian judiciary fights back over criticism of 'soft' jail sentences

In spite of tough-on-crime rhetoric from both federal and provincial politicians, B.C. judges are throwing out serious charges against chronic offenders and blaming government cutbacks.

It's not that the judges are soft on crime — the problem is the legal system has been so starved of funding we can't prosecute the bad guys and meet constitutional procedural standards.

<http://www.vancouversun.com/news/Opinion+Beleaguered+Canadian+judiciary+fights+back+over+criticism+soft+jail+sentences/5491690/story.html>

Conservatives set to table bill forcing unions to open books

The Conservatives are set to take another hit at labour organizations, this time through a private member's bill designed to force Canada's unions to open their books to the public.

The legislation is set to be tabled in the House on Monday afternoon by Conservative MP Russ Hiebert, who has won a draw allowing him to be the first parliamentarian to present his private member's bill.

<http://www.theglobeandmail.com/news/politics/conservatives-set-to-table-bill-forcing-unions-to-open-books/article2188247/?from=sec368>

Crown prosecutors approve new deal

Quebec's Crown prosecutors have voted overwhelmingly in favour of a new contract with the government.

The head of the union says the agreement is an historic one and will lead to a more efficient system that will benefit all Quebecers.

"It's hard to find any bad parts of the agreement," said prosecutor Dennis Galiatsatos.

<http://www.cbc.ca/news/canada/montreal/story/2011/10/02/quebec-prosecutors-deal.html>

September 30

Pre-Budget Consultations 2011 for the 2012 Federal Budget: PIPSC Submission

A swift and sustained recovery from the recent global financial crisis is heavily dependent on the retention of core professional public administration for the provision of critical government services and scientific expertise. In light of the newly-issued Strategic and Operating Review, public service job cuts are not the answer to increasing government revenues – focus should be directed to a ballooning Shadow Public Service of outsourced positions and further proposals for corporate tax cuts.

PIPSC Submission:

http://www.pipsc.ca/portal/page/portal/website/issues/govtaffairs/pdfs/fin_hoc-0911.en.pdf

Canada's core pension issue is inadequacy

Many reports suggest that relatively few working Canadians today have any savings at all, let alone retirement savings. Those with RSPs have, on average, not enough to meaningfully supplement their retirement incomes. It is true that a minority of Canadians participate in an employer (defined benefit) pension plan, and that most of these few are in the public sector. However, it does not follow that these are necessarily a drain on business and taxpayers, or that this means that the pension plan 'have nots' are supporting the 'haves'. Still, this is how it is continually framed.

This 'divide and conquer' strategy is quite transparent. Businesses and governments seem to imagine that the world will be a better place once they can shed themselves of the burden that is responsibility for retired workers.

<http://telegraphjournal.canadaeast.com/opinion/article/1443686>

Médias francophones

6 octobre

«Il faut viser la fonction publique fantôme», dit l'IPFPC

Au lieu de réduire les effectifs de la fonction publique, le gouvernement Harper devrait s'attaquer au gaspillage lié à la sous-traitance en réduisant de moitié le total des contrats octroyés, soutient l'Institut professionnel de la fonction publique du Canada (IPFPC), dans un mémoire déposé dans le cadre des consultations prébudgétaires du ministre des Finances.

<http://www.cyberpresse.ca/le-droit/actualites/fonction-publique/201110/05/01-4454600-il-faut-viser-la-fonction-publique-fantome-dit-lipfpc.php>

Retraite de la fonction publique : la FCEI veut une réforme

La Fédération canadienne de l'entreprise indépendante (FCEI) réclame une réforme des régimes de retraite de la fonction publique qu'elle juge trop généreux et trop coûteux. Elle s'est félicitée jeudi que le Nouveau-Brunswick soit la première province à les remettre en cause.

L'organisme, qui se targue d'incarner « le pouvoir des entrepreneurs », a salué la décision du Nouveau-Brunswick d'examiner les régimes de retraite en prenant en compte la rémunération globale des fonctionnaires et d'établir une comparaison avec le secteur privé.

<http://www.canoe.com/cgi-bin/imprimer.cgi?id=1037214>

Le procureur des procureurs

Huit mois après avoir adopté une loi spéciale forçant le retour au travail des procureurs de la Couronne, Québec est revenu sur sa décision et a négocié. En arrière-scène, un avocat...

Les procureurs de la Couronne en doivent une à Guy A. Lepage. Car c'est un peu grâce à lui s'ils ont récemment obtenu de Québec des augmentations salariales de près de 20% et un statut particulier qui les différencie désormais du reste de la fonction publique. Sans le savoir, en invitant l'hiver dernier une avocate sur le plateau de Tout le monde en parle, l'animateur a enclenché un processus qui, de fil en aiguille, a abouti il y a quelques semaines à ce règlement «post-loi spéciale».

<http://lapresseaffaires.cyberpresse.ca/economie/quebec/201110/06/01-4454798-le-procureur-des-procureurs.php>

Justice Canada: un site web à près de 73 millions

Le ministère de la Justice du Canada ne lésine pas sur les dépenses en technologies de l'information depuis l'implantation de son site internet. Il y a engouffré près de 73 millions de dollars de fonds publics depuis son lancement, contre à peine 446 000 \$ au ministère de la Sécurité publique, a appris *La Presse*.

http://www.cyberpresse.ca/actualites/quebec-canada/politique-canadienne/201110/05/01-4454638-justice-canada-un-site-web-a-pres-de-73-millions.php?utm_categorieinterne=traficdrivers&utm_contenuinterne=cyberpresse_B4_manchettes_231_accueil_POS2

5 octobre

L'Institut professionnel veut s'affilier au Congrès du travail

Seul syndicat national de sa taille à ne pas y être affilié, l'Institut professionnel de la fonction publique du Canada (IPFPC) pourrait joindre les rangs du Congrès du travail du Canada dans l'espoir avoué de contrer les « attaques virulentes faites envers le secteur public et les employés de la fonction publique » dirigées par le mouvement politique de droite à l'échelle mondiale.

<http://www.cyberpresse.ca/le-droit/actualites/fonction-publique/201110/04/01-4454225-linstitut-professionnel-veut-saffilier-au-congres-du-travail.php>

1er octobre

Les procureurs approuvent l'entente avec Québec presque à l'unanimité

Les procureurs de la Couronne du Québec ont approuvé samedi à 99,4 % en faveur de l'entente avec le gouvernement sur leurs conditions de travail.

En vertu de cette nouvelle entente, les nouveaux procureurs obtiennent des hausses de salaire allant jusqu'à 20 %. Ceux qui travailleront au sein d'unités d'enquête spécialisées bénéficieront aussi de primes à l'affectation.

<http://www.radio-canada.ca/nouvelles/societe/2011/10/01/001-procureurs-entente-vote.shtml>

Les procureurs de la Couronne entérinent l'entente du 21 septembre

Réunis en assemblée générale extraordinaire cet après-midi, les 325 procureurs présents - sur un total de 450 - se sont prononcés à 99,4 % en faveur de l'entente. Seuls deux procureurs s'y sont opposés. L'Association des procureurs aux poursuites criminelles et pénales (APPCP) avait recommandé à ses membres d'accepter l'entente qui prévoit des augmentations du salaire de base allant jusqu'à 20 % lorsqu'on inclut les primes.

http://www.cyberpresse.ca/actualites/quebec-canada/politique-quebecoise/201110/01/01-4453291-les-procureurs-de-la-couronne-enternent-lentente-du-21-septembre.php?utm_categorieinterne=traficdrivers&utm_contenuinterne=cyberpresse_B4_manchettes_231_accueil_POS3

Une prime pour travailler à l'Unité anticorruption

Les procureurs de la Couronne qui accepteront de travailler pour l'Unité permanente anticorruption (UPAC) auront droit à une prime salariale de 10%.

C'est ce que prévoit l'entente de principe qu'a conclue leur syndicat avec Québec.

<http://www.cyberpresse.ca/actualites/dossiers/crise-dans-la-construction/201109/30/01-4453197-une-prime-pour-travailler-a-lunite-anticorruption.php>